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BRMG-KPGiM-III.0012.3.2015 

 
Protokół Nr 5-3/2015 

z posiedzenia Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska, które 
odbyło się dnia 24 lutego 2015 roku (wtorek), rozpoczęte o godz. 15.00, w sali im. Seana 
Lestera Nr 003, Nowy Ratusz, przy ul. Wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 
 
Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załącznik nr 1, załącznik nr 
2 do protokołu.  
 
Na stan siedmiu (7) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło siedmiu (7), czyli było 
quorum do podejmowania prawomocnych opinii, wniosków i innych stanowisk.  
 
Posiedzeniu przewodniczył Radny Piotr Dzik – Przewodniczący Komisji Polityki 
Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska. 
 
Po stwierdzeniu quorum, otworzył 3 posiedzenie, powitał zebranych i poinformował, że 
porządek obrad został dostarczony radnym w terminie regulaminowym, porządek stanowi 
załącznik nr 3 do protokołu, i zaproponował wniesienie do porządku obrad następujące 
sprawy: 
 

1. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie Regulaminu 
utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Gdańska – druk nr 128. 

 
Kto jest za wprowadzeniem tego projektu w punkcie 4.1.? 

 
Głosowanie: 
Komisja 6 głosami za - jednogłośnie wprowadziła do porządku obrad ww. projekt uchwały 
RMG – druk nr 128. 
 

2. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie szczegółowego 
sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w 
zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie 
odpadami komunalny – druk nr 129. 

 
Kto jest za wprowadzeniem tego projektu w punkcie 4.2? 

 

Głosowanie: 
Komisja 6 głosami za- jednogłośnie wprowadziła do porządku obrad ww. projekt uchwały 
RMG – druk nr 128. 

 
3. Rozpatrzenie i zaopiniowanie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie 

dalszego użyczenia lokalu użytkowego położonego przy Al. Wojska 
Polskiego8/10-12 z przeznaczeniem na siedzibę Fundacji Familijny Poznań-
Oddziału Pomorskiego Familijny Gdańsk. Pismo 
WGK.II.7152.1.14.2015.MZ.50489 z dnia 19 lutego 2015r. 

 
Kto jest za wprowadzeniem tego projektu w punkcie 9.1? 

 
Głosowanie: 
Komisja 6 głosami za- jednogłośnie wprowadziła do porządku obrad ww. projekt uchwały 
RMG – druk nr 128. 
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4. Rozpatrzenie i zaopiniowanie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie 
zmiany po stronie najemcy w obowiązującej umowie najmu polegającej na 
zmianie podmiotu pod nazwą Firma Handlowo-Usługowa „PONTI” s.c. firmą 
pod nazwą PONTI Spółka Jawna Jabłoński. Pismo 
WGK.II.7152.1.19.2015.MZ.53789 z dnia 24 lutego 2015r. 

 
Kto jest za wprowadzeniem tego projektu w punkcie 9.2? 

 
Głosowanie: 
Komisja 6 głosami za- jednogłośnie wprowadziła do porządku obrad ww. projekt uchwały 
RMG – druk nr 128. 

 
Czy są jeszcze jakieś uwagi do zaproponowanego porządku obrad? 

 
Ponieważ nie było uwag do zaproponowanego porządku obrad z wprowadzonymi 
zmianami poddał pod głosowanie przyjęcie następującego porządku obrad Komisji: 
 
1. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę w 

sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 
2015-2040 – w zakresie działania Komisji - druk nr 122. 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
2. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę w 

sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2015 rok – w zakresie działania 
Komisji - druk nr 121. 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
3. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie wyrażenia woli 

objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym jednoosobowej spółki 
Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą Gdańska Agencja Rozwoju 
Gospodarczego Spółka z o.o. z siedzibą w Gdańsku - druk nr 87. 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

4. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie określenia Programu 
opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt w 
2015 roku - druk nr 127. 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
4.1. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie Regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Gdańska – druk nr 128. 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
4.2. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie szczegółowego 

sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych 
od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za 
uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 
komunalny – druk nr 129. 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
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5. Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie uregulowania stanu 

prawnego lokalu przy ul. Kolonia Jordana 39A w Gdańsku. Pismo WGK-
II.7123.1.16.2014.AW.40324 z dnia 10.02.2015r. 

Przestawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
6. Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie uregulowania stanu 

prawnego lokalu przy ul. Łużyckiej 23 w Gdańsku. Pismo WGK-II.7123.1.4.2015.AW. 
Przestawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
7. Rozpatrzenie i zaopiniowanie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie 

wyrażenia zgody na dalsze użyczenie lokalu użytkowego, położonego przy ul. 
Miszewskiego 17 w Gdańsku dla Stowarzyszenia Współpracy Kobiet NEWW – na okres 
do 5 lat. Pismo WGK-II.7152.1.13.2015.MZ. 41877 z dnia 10.02.2015r. 

Przestawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
 
8. Rozpatrzenie i zaopiniowanie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie 

wyrażenia zgody na dalsze użyczenie komunalnych lokali użytkowych, położonych 
przy ul. Turystycznej 28 i ul. Ugory 9 w Gdańsku dla Komendy Wojewódzkiej Policji 
– na okres do 3 lat, w okresie od 01 kwietnia 2015 roku do dnia 31 grudnia 2018 
roku. Pismo WGK-II.7150.1.5.2015.BW. 29695 z dnia 30.01.2015r. 

Przestawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
9. Rozpatrzenie i zaopiniowanie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie 

wyrażenia zgody na dalsze użyczenie komunalnych lokali użytkowych, położonych 
przy ul. Stryjewskiego 25, Turystycznej 3, Racławickiej 17 i Powstańców 
Warszawskich 25 w Gdańsku dla Gdańskiego Archipelagu Kultury – na okres do 5 lat. 
Pismo WGK-II.7152.1.10.2015.MZ. 38261 z dnia 06.02.2015r. 

Przestawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
9.1. Rozpatrzenie i zaopiniowanie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie 

dalszego użyczenia lokalu użytkowego położonego przy Al. Wojska 
Polskiego8/10-12 z przeznaczeniem na siedzibę Fundacji Familijny Poznań-
Oddziału Pomorskiego Familijny Gdańsk. Pismo 
WGK.II.7152.1.14.2015.MZ.50489 z dnia 19 lutego 2015r. 

Przestawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

9.2. Rozpatrzenie i zaopiniowanie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie 
zmiany po stronie najemcy w obowiązującej umowie najmu polegającej na 
zmianie podmiotu pod nazwą Firma Handlowo-Usługowa „PONTI” s.c. firmą 
pod nazwą PONTI Spółka Jawna Jabłoński. Pismo 
WGK.II.7152.1.19.2015.MZ.53789 z dnia 24 lutego 2015r. 

Przestawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

10. Wytypowanie przedstawiciela Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej RMG do 
składu Komisji ds. Wyboru i Nadzoru Organizatora Jarmarku.  
 
 

11. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 
 
Głosowanie: 
Komisja jednogłośnie 6 głosami za przyjęła ww. porządek obrad. 
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PUNKT – 1 
Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę w sprawie 
przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2015-2040 – 
w zakresie działania Komisji - druk nr 122. Oryginał projektu uchwały - druk nr 122 
stanowi załącznik do protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 26 lutego 2015 roku. 
Sprawa: BRMG - S.0006.122.2015 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Jolanta Ostaszewska, Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków  
Referując przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 122, w zakresie 
działania Komisji powiedziała m.in., że projekt dostosowuje Wieloletnią Prognozę 
Finansową do wyników roku 2014. W związku z tym, że rozkład dotacji z Unii 
Europejskiej na realizację projektów w latach 2014-2015 ulega zmianie ze względu 
na to, że niektóre dotacje były w roku 2014 wykonane w większej wysokości, 
niektóre w mniejszej i dlatego te zmiany powodują, że w tej chwili wprowadzamy 
dodatkowo 55 milionów dotacji, które są przeznaczane generalnie na realizację 
zadań inwestycyjnych jeszcze też tych, które nie zostały zrealizowane w roku 2014 
odtworzone w roku 2015, czy też na dodatkowe wydatki inwestycyjne. 
Zmniejszamy też planowany kredyt na pokrycie deficytu w kwocie 48 milionów 
złotych oraz zwiększamy rozchody w roku 2015, czyli wcześniejsza kwota 
zaciągniętych kredytów do wysokości 159 milionów złotych kwot planowanych do 
spłaty w roku 2015. Wśród przedsięwzięć zmiany są dokonywane w takich jak: 
Gdański Program Przeciwpowodziowy, modernizacja hali widowiskowo-sportowej 
Olivia oraz program budowy i modernizacji boisk, to są kwoty odtworzeniowe 
niewydatkowane w roku 2014. Dodatkowe środki przeznaczane są natomiast na 
budowę centrum młodzieżowego GOKF, w 2015 zwiększamy limit wydatków o 5 
milionów złotych, do kwoty 10 milionów złotych. Ta kwota jest wkładem całego 
przedsięwzięcia, a po zrealizowaniu tego przedsięwzięcia dostaniemy refundację w 
postaci dotacji z Ministerstwa Sportu i Turystyki oraz dodatkowo na modernizację 
w obiektach użyteczności publicznej z przeznaczeniem dla Zespołu Szkół 
Sportowych i Ogólnokształcących przy ul. Subisława w wysokości 2 miliony złotych. 
Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Czy są głosy w dyskusji? 
 

DYSKUSJA: 
 
Wiceprzewodniczący Grzegorz Strzelczyk 
Pani Dyrektor wymieniła dofinansowanie, czy wsparcie projektów inwestycyjnych 
m.in. w hali Olivia. Czy tą rozbudowę i modernizację będzie prowadziło miasto, 
jako inwestor, czy klub Stoczniowiec, a my tylko partycypujemy w kosztach, jako 
właściciel obiektu? 
 
Pani Jolanta Ostaszewska, Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków  
Pan Dyrektor Dawidowski odpowie. 
 
Pan Marcin Dawidowski, Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Beneficjentem projekt jest i może tylko być klub, bo jest to dotacja z Ministerstwa 
Sportu i Turystyki, a ta kwota z miasta, można powiedzieć w uproszczeniu jest 
jakby drugą częścią środków, prawie połowa.  
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Natomiast, jako miasto będziemy siłami Dyrekcji Rozwoju Miasta Gdańska wspierali 
Stoczniowiec w realizacji tego przedsięwzięcia. 
 
Wiceprzewodniczący Grzegorz Strzelczyk 
Formalnie inwestorem jest Stoczniowiec tego przedsięwzięcia. 
 
Radny Piotr Borawski, członek Komisji 
Czy już wiadomo na ile lat jest umowa z Klubem Stoczniowiec, który użytkuje halę 
Olivię, bo takiej informacji nie uzyskaliśmy wczoraj na posiedzeniu Komisji 
Strategii i Budżetu. 
 
Pan Marcin Dawidowski, Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Umowa obowiązuje do 2020 roku. 
 
Radny Piotr Borawski, członek Komisji 
Dziękuję. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Więcej głosów w dyskusji nie ma, przechodzimy do głosowania. 

 
Ustalenia: Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Miasta Gdańska na lata 2015-2040 – w zakresie działania Komisji - druk nr 122. 
  
Głosowanie: 
Komisja 3 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 3 głosach wstrzymujących się 
- przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, bez 
poprawek - zawarty w druku nr 122- w zakresie działania Komisji. Opinia Nr 5-
3/35/23/2015 
 
 

PUNKT – 2 
Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę w 
sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2015 rok – w zakresie działania Komisji 
- druk nr 121. Oryginał projektu uchwały - druk nr 121 stanowi załącznik do protokołu z 
sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 26 lutego 2015 roku. Sprawa: BRMG - 
S.0006.121.2015 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Jolanta Ostaszewska, Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków  
Referując przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 121- w zakresie 
działania Komisji powiedziała m.in., że w projekcie zwiększa się dochody o kwotę 
67 milionów 683 tysiące złotych. Natomiast wydatki zwiększa się o 127 milionów 
898 tysięcy złotych. W związku z tymi kwotami deficyt na rok 2015 ustala się w 
wysokości 47 milionów złotych. Wśród dochodów, oprócz tych, o których mówiła z 
projektów dofinansowanych z Unii Europejskiej wprowadzamy dodatkowo dochody 
w wysokości 2,5 miliona złotych. Jest to partycypacja Portu Lotniczego w kosztach 
inwestycji rozbudowa ul. Słowackiego od ul. Spadochroniarzy do terminala Portu 
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Lotniczego. Całość inwestycji oszacowana jest na kwotę 5 milionów złotych, z tego 
inwestor pokryje 50% i 50% miasto. 
 
Odtwarzamy wydatki inwestycyjne niezrealizowane w zeszłym roku na kwotę 95 
milionów złotych. Te wszystkie inwestycje w projekcie są opisane. Jeżeli Państwo 
będą mieli pytania, to wspólnie z Dyrektorem Dawidowskim udzielimy 
ewentualnych wyjaśnień, a skupię się na nowych zadaniach, które w tej chwili w 
wyniku wygospodarowanych środków wprowadzamy do budżetu. Jednym z takich 
zadań jest zagospodarowanie falochronu zachodniego w porcie gdańskim. W 
związku z przestawieniem ogrodzenia Wolnego Obszaru Celnego teren falochronu 
zachodniego stanie się przestrzenią udostępnioną mieszkańcom i turystom. I na to 
zadanie proponujemy przeznaczyć 500 tysięcy złotych. Kwotę 600 tysięcy złotych 
na budowę altan śmietnikowych i śmietników podziemnych na terenie miasta 
Gdańska. Wybudowanie 13 altan śmietnikowych według projektu przygotowanego 
przez Wydział Architektury oraz na terenie Głównego Miasta dwóch śmietników 
podziemnych. Dodatkowo proponujemy też przeznaczyć 675 tysięcy złotych dla 
Pomorskiej Organizacji Turystycznej na promocję miasta Gdańska w destylacjach, 
w których miasto posiada bezpośrednie połączenia lotnicze. Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Czy są pytania do pani Dyrektor? Nie ma, przechodzimy do 
głosowania. 
 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2015 rok – w 
zakresie działania Komisji - druk nr 121.  
 
Głosowanie 
Komisja 3 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 3 głosach wstrzymujących się 
- przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, bez 
poprawek - zawarty w druku nr 121- w zakresie działania Komisji. Opinia Nr 5-
3/36/24/2015 

 
PUNKT – 3 

Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie wyrażenia woli 
objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym jednoosobowej spółki Gminy 
Miasta Gdańska działającej pod firmą Gdańska Agencja Rozwoju Gospodarczego Spółka 
z o.o. z siedzibą w Gdańsku - druk nr 87. Oryginał projektu uchwały - druk nr 87 stanowi 
załącznik do protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 26 lutego 2015 roku. Sprawa: 
BRMG - S.0006.87.2015 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pan Alan Aleksandrowicz, Prezes Gdańskiej Agencji Rozwoju Gospodarczego 
Referując przedmiotowy projekt uchwały powiedział m.in., że aport dotyczy Parku 
Przemysłowo-Technologicznego w Kokoszkach. 
Teren, który aportem dostaliśmy od miasta, 50 ha, to były w zasadzie pola, rowy 
melioracyjne, jakieś górki. My przeprowadziliśmy cały program inwestycyjny, 
makroniwelacje, uzbroiliśmy ten teren. W sumie wydatkowaliśmy kwotę około 24 
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milionów złotych na: skablowanie sieci energetycznych, przeprowadzenie 
makroniwelacji z Polską Agencją Żeglugi Powietrznej, bo tam są też obiekty AŻP, 
przebudowę ul. Maszynowej wraz ze skrzyżowaniem ul. Nowatorów, wjazdy od 
strony Kartuskiej, no i ponad 2 km całego układu wewnętrznego dróg i pełnej 
infrastruktury technicznej, czyli melioracyjnej, zaopatrzenie w energię 
elektryczną, gaz, teletechnikę i odwodnienie tych terenów. W rezultacie pracuje 
tam już teraz blisko 1000 osób. Pojawiło się 21 firm, oczywiście dwie takie duże, 
znane, kontrowersyjne też jak Weyerhaeuser, centrum logistyczne Jeronimo 
Martins. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Przepraszam Panie Prezesie, ale Weyerhaeuser już nie jest kontrowersyjne. 
 
Pan Alan Aleksandrowicz, Prezes Gdańskiej Agencji Rozwoju Gospodarczego 
Cieszymy się. Są tam firmy, małe firmy, to są nasze pomorskie firmy. W większości 
z sektora małych i średnich przedsiębiorstw, które się rozwijają, potrzebują albo 
nowego zaplecza w postaci małych zakładów produkcyjnych, nowych jakichś 
centrów logistycznych, czy centrów administracyjnych. Park niedługo zostanie 
zapełniony, potrzebujemy po prostu czegoś, co pozwoli nam lepiej zdyskontować 
poniesione inwestycje. Są działeczki, naokoło, które do tej pory są 
niezagospodarowane, chcielibyśmy powoli również podłączać pod tą infrastrukturę. 
To dotyczy właśnie działki przy ul. Kartuskiej o pow. 1,1 ha.  
 
Z takich rzeczy, których się teraz podjęliśmy, to zaprojektowanie do pozwolenia na 
budowę, chociaż pewnie będzie to pozwolenie na realizację inwestycji drogowej. 
Dokumentacji całej projektowej na rozbudowę ul. Kartuskiej, już od ul. 
Otomińskiej do granic miasta, bo jak wiemy ul. Kartuska, po przejściu węzła 
Karczemki niestety zwęża się cały czas do układu jednojezdniowego. My 
projektujemy to do układu dwujezdniowego. Zabiegamy w Generalnej Dyrekcji 
Dróg Krajowych i Autostrad, żeby też przewidzieli ze swojej strony, bo to jest 
droga ekspresowa… 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Do wiaduktu, żeby to było, nawet do Leźna. 
 
Pan Alan Aleksandrowicz, Prezes Gdańskiej Agencji Rozwoju Gospodarczego 
No wiemy, ze pod Żukowem będzie wjazd na Obwodnicę Metropolitalną. Aż tam się 
prosi, żeby ten wjazd cały był w układzie dwujezdniowym. Niestety GDDKiA na 
razie nie przewiduje nawet do zaprojektowania, ostatnio mieliśmy spotkanie. Ten 
aport to jest tylko jena z działek, która jest jakby działką, która rozwija ten Park. 
Liczymy, że kolejni przedsiębiorcy tam się ulokują. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Po Parku Technologicznym przy Trzech Lipach, szkoda było dawnego domu kultury, 
ale teraz widzę, że było warto. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Głosów w dyskusji nie ma, przechodzimy do głosowania. 
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Ustalenia: Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym 
jednoosobowej spółki Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą Gdańska Agencja 
Rozwoju Gospodarczego Spółka z o.o. z siedzibą w Gdańsku - druk nr 87. 
  
 
Głosowanie 
Komisja 7 głosami za - jednogłośnie - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały, bez poprawek - zawarty w druku nr 87. Opinia 
Nr 5-3/37/25/2015 
 

 
PUNKT – 4 

Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie w sprawie 
określenia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt w 2015 roku - druk nr 127. Oryginał projektu uchwały - druk nr 
127 stanowi załącznik do protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 26 lutego 2015 roku. 
Sprawa: BRMG - S.0006.127.2015 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Referując przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 127 powiedział 
m.in., że zgodnie z ustawą o ochronie zwierząt rada gminy ma obowiązek uchwalić, 
co roku program opieki nad zwierzętami bezdomnymi. Ten projekt uchwały różni 
się bardzo nieznacznie od uchwały, która obowiązywała w roku ubiegłym. 
Oczywiście różni się, co do kwot budżetowych zapisanych w tej uchwale, bo co 
roku budżet jest inny.  

 
Również różni się, co do zasad prowadzenia sterylizacji bezpańskich kotów na 
terenie miasta. Zostało to uszczegółowione na podstawie doświadczeń, które 
mieliśmy w zamówieniu w tym zakresie w roku 2014. Projekt zgodnie z przepisami 
ustawy o ochronie zwierząt został poddany opinii Powiatowego Lekarza 
Weterynarii, który wniósł dwie uwagi, zostały one uwzględnione. Jedna dotyczyła 
właśnie zbyt mało szczegółowego budżetu, czy rozpisania kwot zabezpieczonych na 
realizację programu. A druga dotyczyła wskazania miejsca pobytu odebranych 
zwierząt gospodarskich. Wystosowaliśmy również projekt uchwały do zaopiniowania 
przez cztery okręgi łowieckie działające na obszarze Gdańska i do, chyba dziesięciu 
organizacji pożytku publicznego, których statutowym zadaniem jest opieka nad 
zwierzętami. Żadna z tych organizacji w terminie przewidzianym na wniesienie 
uwag, nie wniosła uwag. Jedna z tych organizacji wniosła uwagi po wyznaczonym 
terminie. Biorąc powyższe pod uwagę, i w związku z tym, że projekt realizuje 
obowiązki ustawowe miasta, proszę o pozytywną opinię. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Czy są pytania? 
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Wiceprzewodniczący Grzegorz Strzelczyk 
Panie Dyrektorze. Doszły nas informacje, i takie zastrzeżenia od organizacji 
pozarządowych, że projekt nie był z nimi konsultowany. 
 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Jest takie stanowisko Pani Beaty Matyjaszczyk. Ona jest chyba Sekretarzem 
Gdańskiej rady Organizacji Pozarządowych, która zakwestionowała prawidłowość 
procedowania uchwały. Myśmy na to odpowiedzieli wczoraj. Pani Matyjaszczyk 
wskazała, że się z tym nie zgadza. Na co otrzymała odpowiedź, że moje stanowisko 
nie jest jakby analizą prawną. W związku z tym, że się myli w swoich tezach. 
Oczywiście opinia prawna jest w trakcie pisania, bo myśmy ten temat omówili. 
Wcześniej było po prostu mówione, że tak powiem. Teraz będzie opinia prawna na 
piśmie, podpisana przez radcę prawnego. W szczególności nie jest prawda, że 
ustawa o organizacjach pożytku publicznego i wolontariacie jest ustawą generalną 
nad ustawą o ochronie zwierząt. Przypomnę Państwu, że ustawą generalną dla 
funkcjonowania w ogóle gminy, jako takiej jest ustawa o samorządzie gminnym, 
która daje podstawę do rozstrzygnięć władczych Wojewody w przypadku kontroli 
działania i funkcjonowania gminy. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Czyli zarzuty były tylko formalne, nie merytoryczne? 
 
Radna Anna Kołakowska, członek Komisji 
Pan mówił, że chodzi o ustawę, jeśli chodzi o sterylizację zwierząt, o 
uszczegółowienie, a co dokładnie? 
 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Myśmy uszczegółowili, że przedmiotem tego będzie również odławianie zwierząt i 
przetrzymywanie tego zwierzaka przed jego wypuszczeniem na wolność. To, co 
wynikało jakby z naszych doświadczeń w roku ubiegłym. 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Był problem dziko żyjących dzików, jak wiem. 
 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Tak. I lisów też. Niestety łowczy twierdzą, że lisy wchodzą do miasta, bo jest dużo 
bezpańskich kotów i szukają pożywienia. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Ale na usprawiedliwienie dla zwierzyny powiem, że to ludzie weszli do lasu pierwsi. 
Dziękuję bardzo.  
Do kolegów i koleżanek nam prośbę. To nie jest prywatny folwark, tylko 
posiedzenie Komisji i proszę się zgłaszać do głosu, a nie wdawać się w polemikę. 
  
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Przepraszam bardzo. Chciałbym jeszcze jednak uzupełnić, żeby Pani Radna nie 
czuła się w błąd wprowadzona. 
 
 



10 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Rada do głosu się nie zgłaszała. 
 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Wiem. Ta sterylizacja była już dookreślona. Natomiast ta różnica dotyczy 
dokarmiania kotów z uwagi na to, że były informacje takie, że tej karmy jest za 
mało, nie wystarcza dla wszystkich. Myśmy ustalili w tym programie, że miernikiem 
dostarczania karmy będą domki, które opiekun społeczny może otrzymać z 
Wydziału Środowiska i one będą miernikiem wydawanej karmy. To jest ta różnica.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Więcej głosów w dyskusji nie ma, przechodzimy do głosowania. 
 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
w sprawie w sprawie określenia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt w 2015 roku - druk nr 127. 
 
Głosowanie 
Komisja 7 głosami za – jednogłośnie - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały, bez poprawek - zawarty w druku nr 127. Opinia 
Nr 5-3/38/26/2015 
 

 
PUNKT – 4.1. 

Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie Regulaminu 
utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Gdańska – druk nr 128. 
Oryginał projektu uchwały - druk nr 128 stanowi załącznik do protokołu z sesji Rady Miasta 
Gdańska z dnia 26 lutego 2015 roku. Sprawa: BRMG - S.0006.128.2015 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pan Piotr Grzelak, Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Szanowni Państwo. Jeśli Pan pozwoli Panie Przewodniczący, to dwie uchwały naraz 
zreferuję, bo one się w pewien sposób ze sobą łączą. Tzw. duży regulamin 
sankcjonuje system gospodarki odpadami w całym mieście, a tzw. mały regulamin, 
czyli następny projekt uchwały- druk nr 129 sankcjonuje obowiązki miasta wobec 
osoby wnoszącej opłatę za śmieci, mówiąc w skrócie, jakie usługi w ramach tej 
opłaty mieszkaniec posiada. 
 
W związku z nowelizacją ustawy, tak jak przyjmowaliśmy część uchwał na sesji 
styczniowej, tak i przystępujemy do aktualizacji dwóch pozostałych zamykających 
już system uchwał właśnie dotyczących regulaminów czystości w gminie. To są 
dzieje, to są właśnie części, takie elementy wynikające z nowelizacji ustawy. 
Wprowadzane do regulaminu pojęcie domków letniskowych, czyli będziemy 
odbierać odpady z domków letniskowych, ale jest taka jedna dosyć znacząca 
zmiana, którą chcemy Państwu zaproponować. W związku z wymaganymi 
poziomami odzysków wynikającymi z prawodawstwa Unii Europejskiej, ale też z 
prawodawstwa polskiego. Chcemy zaproponować odbiór szkła u źródła. Czyli w 
gospodarstwach domowych. Ten odbiór szkła zostałby wprowadzony na podstawie 
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nowych przetargów, ale od 1 lipca 2016 roku, i byłby to przedmiot obowiązku 
mieszkańca, który deklarowałby segregację odpadów. Jeżeli nie deklarowałby, no 
to nadal odbieralibyśmy odpady zmieszane. Dlaczego szkło? Dlatego, że po pierwsze 
jest najcięższa frakcja, tak mi się wydaje. Czyli w sposób najłatwiejszy pozwala 
nam zwiększyć poziom odzysku. To jest jeden element, a drugi element tj. 
element związany ze stłuczką. Czyli z tym, co się dzieje ze szkłem zanim dojedzie 
do zakładu zagospodarowania odpadów na Szadółkach. Jest problem z 
wysortowaniem tej stłuczki, która po pierwsze brudzi i te frakcje suche, ale też 
często trafia do frakcji mokrej, czyli do kompostu. W związku, z czym 
proponujemy, aby do segregacji wprowadzić szkło.  

 
Jeśli chodzi o tzw. mały regulamin, czyli to, co mieszkaniec miałby jeszcze w 
opłacie. Dokonaliśmy oceny funkcjonowania systemu i uważamy, że nadal 
pozostaje problem dzikich wysypisk w lasach. Żeby zmierzyć się z tym problemem, 
żeby ten problem ograniczyć proponujemy, po pierwsze: odbiór gruzu na wysypisku 
za darmo. To od 1 stycznia już się dzieje, czyli może każdy mieszkaniec przywieźć 
gruz do zakładu utylizacyjnego. Po drugie. Raz na jakiś czas, a dokładnie raz na 6 
lat będzie miał możliwość zgłoszenia do Zarządu Dróg i Zieleni z danego adresu 
potrzebę wywiezienia gruzu z nieruchomości, czyli otrzyma od firmy wykonującej 
umowę torbę, czyli tzw. big-bag, czyli 1 m3. I po informacji, ze już jest pełen może 
odwieźć. Dziś to funkcjonuje na rynku prywatnym. Być może, taka jest nasza ocena 
część z tego gruzu po drodze nie trafia bezpośrednio na wysypisko, tylko po drodze 
gdzieś jest utylizowane, i to może być jeden z elementów, które chcielibyśmy 
uszczelnić. Dziękuję bardzo. Jeśli będą jakieś pytania, to Pan Skuras bądź ja 
odpowiemy. 

 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Czy są pytania? 
 

DYSKUSJA: 
 
Radna Anna Kołakowska, członek Komisji 
Czy w związku z tymi zmianami wzrosną opłaty za śmieci, i czy np. te osoby, które 
zadeklarują segregację, bo rozumiem, że właściwie to już będzie o istniejące 
deklaracje, którą już zadeklarował będą musieli mieć dodatkowy pojemnik i 
opłacać za ten pojemnik. 
 
Pan Piotr Grzelak, Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Czy wzrosną, czy nie wzrosną Pani Radna, to zależy od wyniku nowych przetargów, 
dlatego, że ten system łącznie ze szkłem i łącznie z big-bagiem wejdzie w życie tak 
naprawdę w momencie wyłonienia wykonawców, czyli od 1 października będą 
pierwsze dwa sektory, od 1 listopada będą drugie dwa sektory i od 1 grudnia 
zostaną uruchomione kolejne dwa sektory. To nie jest zapisane w uchwale, 
natomiast takie są założenia do przetargu przygotowywane przez Zarząd Dróg i 
Zieleni. Chodzi przede wszystkim o to, żeby system był stabilny. Czy inaczej, też to 
wynika z pewnej oceny sytuacji, która miała miejsce przez półtora roku, gdzie 
kluczowym problemem było dostarczenie śmietników do nieruchomości. I po to, 
żeby ewentualny wykonawca umowy, firma wyłoniona w przetargu, która, bo 
istnieje możliwość, że to nie będzie ten wykonawca, który obecnie realizuje 
usługę, żeby miała czas, po pierwsze się przygotować i stąd te przetargi też tak 
wcześnie uruchamiamy. A po drugie, żeby on właśnie wprowadzał systematycznie 
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na poszczególne sektory te pojemniki. Czyli, musiałby pewne przejąć od starych, 
czy zorganizować nowe pojemniki w taki sposób, żeby nie było przestojów. 
 
Radna Anna Kołakowska, członek Komisji 
Takiego kota w worku troszeczkę dajecie. 
 
Pan Piotr Grzelak, Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Nie rozumiem Pani Radnej. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Przepraszam bardzo. Znowu robi się bałagan. Proszę zgłaszać się do głosu. 
Big-bagi wchodzą od stycznia 2016, a szkło od lipca 2016. 

 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Tutaj, żeby odpowiedzieć Pani Radnej. To nie jest kot w worku, to jest odpowiedź 
na zagrożenie wykonania poziomów odzysku, bo przypomnijmy, że każda gmina w 
Polsce ma obowiązek wykonania poziomów odzysku odpadów biodegradowalnych, 
odpadów budowlanych i odpadów surowcowych. Ponieważ mamy zagrożony jeden, 
tych odpadów surowcowych, nie damy rady wykonać poziomów, jeżeli nie 
wprowadzimy dodatkowej selekcji szkła. Oczywiście teoretycznie moglibyśmy 
wprowadzić pełną segregację, ale na dzisiaj przepisy są na tyle niejasne, że nie ma 
sensu obciążać mieszkańców dodatkowymi … 
 
Pan Piotr Grzelak, Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
To jest jedno Panie Dyrektorze, a jest jeszcze druga kwestia, jeśli chodzi o tego 
kota w worku, o którym Pani mówi. Moglibyśmy dzisiaj powiedzieć tak. Szanowni 
Państwo, no nie ma odpowiednich poziomów odzysku, dlatego segregujcie 
wszystko, ale to dopiero by zwiększyło koszty systemu i tak naprawdę po 
przetargach mogłyby te ceny wzrosnąć, więc staramy się doprowadzić tylko to, co 
musimy wprowadzić, czyli właśnie szkło. W związku, z czym nie uważam, że to jest 
kot w worku, a każdy przetarg oczywiście jest zagadką jak powiedziano. 
 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Nawet, jeśli nic się nie zmieni każdy przetarg jest zagadką.  

 
Przewodniczący Piotr Dzik 
A dlaczego szkło, bo szkło jest najcięższe i tym możemy uniknąć kar, bo szkłem 
nadgonimy odzysk, jaki od nas jest wymagany. Proszę bardzo Dyrektor Skuras. 

 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Nie tylko, dlatego, bo szkło jest też szkodnikiem Panie Przewodniczący w 
odpadach. 

 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Jak gdyby dwa fakty. Pierwszy, że zmiana w regulaminie wydaje się korzystna, 
drugie, to Pan Prezydent tutaj przyznaje, że sortownia nie działa, bo można by 
było ten surowiec szklany wysortować na tych liniach, które kiedyś były 
zaprojektowane, wydaliśmy pieniądze, prawda?  
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Pan Piotr Grzelak, Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Sortownia działa na takim poziomie, na jakie były przygotowane założenia. Gdyby 
nie działała musielibyśmy zwracać dotacje dla Unii, a nie zwracamy, dlatego, że 
mamy pewne wskaźniki dla sortowni przygotowane. I tak to wygląda, natomiast 
musimy patrzeć na system szerzej. Dzisiaj te poziomy, czyli 30% odzysku do 2018 i 
50% odzysku do 2020 roku, to są założenia, które przychodzą z zewnątrz, z 
uwarunkowań dyrektyw Unii Europejskiej. Też nie możemy powiedzieć, że za 
chwilę Unia nie powie, że jeszcze więcej segregujemy, czy Państwo Polskie. Więc 
to nie są wbrew pozorom aż tak bardzo ściśle związane elementy.  

 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Może spuentuje, jak młodzież mówi Pan Prezydent nawija mi tu makaron na uszy, 
bo oglądaliśmy tą sortownię wiele razy. Pewnie ciężko wysortować to szkło. Mamy 
sporo szkła wysortowanego w tych takich pojemnikach, które są rozstawiane w 
mieście, można by było więcej takich pojemników wystawić ewentualnie, no tak 
czy inaczej to jest też dodatkowy koszt, bo wiadomo, że te pojemniki trzeba 
dodatkowo zbierać. Myślę, że zmiana w regulaminie ok. Tu się można zgodzić, i 
myślę, ze to będzie skuteczne, tak. Te wskaźniki się uratują bez względu na to jak 
będzie działać sortownia. Dziękuję. 
 
Radny Piotr Borawski, członek Komisji 
Dziękuję. Panie Przewodniczący ja sobie pozwolę w nawiązaniu do tego tematu, iż 
wrócić do tematu, kiedy rozmawialiśmy przy okazji budżetu, a nie było Pana 
Dyrektora. Chodzi mi o program, ten nowy dotyczący wiat i pojemników, ale 
podziemnych na Głównym Mieście. Komisja się wiele razy zajmowała tematyką 
śmieci na terenie Głównego Miasta. Chciałem się zapytać, czy w ramach właśnie tej 
budowy, o której mówiliśmy przy okazji budżetu, czy to będzie też już 
dostosowywane do nowego systemu. Czy te podziemne pojemniki na Głównym 
Mieście też już będą w oparciu o nowe regulacje, czy to wszystko będzie razem 
spójne? 
 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Regulamin utrzymania czystości i porządku w mieście nie determinuje sposobu 
zagospodarowania punktów gromadzenia odpadów, dlatego, że gmina nie ma 
takiego uprawnienia. Zgodnie z ustawą utrzymania czystości i porządku jest to 
wyłączny obowiązek właściciela nieruchomości. Natomiast gmina rozumiejąc, że 
należy wesprzeć i zrobić pierwszy krok w tych inicjatywach przygotowała, Pan 
Prezydent przygotował pilotażowy program budowania wiat śmietnikowych w 
jednakowej stylistyce. Jest opracowany projekt przez Wydział Urbanistyki 
Architektury i Ochrony Zabytków. Jest zbilansowany, skosztorysowany ten projekt. 
Projekt jest segmentowy, a to oznacza, że każda z nieruchomości może w tym 
samym projekcie się zbudować, w wielu lub w niewielu segmentach. Jest też 
program budowy podziemnych zbiorników na odpady komunalne, ale w przestrzeni 
publicznej, czyli to będzie w tym miejscu, gdzie na przykład kwartał zabudowy 
uniemożliwia wyznaczenie punktu gromadzenia odpadów. Wówczas takie punkty 
gromadzenia odpadów mogłyby być budowane, bądź też gmina mogłaby w takich 
przypadkach użyczać wybudowane podziemne zbiorniki na rzecz wspólnot 
przyległych. 
 
 
 



14 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
My dążymy do tego, żeby jak najwięcej ludzi sortowało, prawda? Tylko my też 
powinniśmy, tak mi się wydaje, większą informację do ludzi wysłać o tym, żeby oni 
po prostu pytali swoich zarządców, bo zarządcy wspólnot za mało zamawiają 
pojemników. Oni bezpośrednio składają deklaracje, a zapotrzebowanie na takie 
pojemnik, jak np. na popiół, bo są przecież jeszcze w mieście miejsca, gdzie się 
pali w piecach, a takich pojemników na popiół brakuje. Ludzie ten popiół sypią i do 
suchych, i do mokrych. Do mokrych, to jeszcze pół biedy, bo się nie zapali, a jeśli 
sypią do suchych, to te pojemniki nieraz się palą na podwórkach. Nie mówię, ze to 
jest miasta wina, ale po prostu zarządcy spólnot powinni być bardziej edukowani, 
żeby takie pojemniki dla ludzi dostarczać. To jest pierwsza sprawa. 
 
Druga sprawa. Na pewno w wielu miejscach jest za mało pojemników. Jeśli będzie 
następny przetarg, to trzeba to wziąć pod uwagę, a kto wygra przetarg, żeby 
zabezpieczył więcej tych pojemników. Wiem, że na Śródmieściu za wiele tych 
pojemników nie można stawiać, i tu mamy problemy ze Starym Miastem i Starówką. 
Natomiast w innych podwórkach, np. Jaracza koło stoczni, czy w innych kwartałach 
tam też. Tak samo, jak z tymi pojemnikami selektywnej zbiórki szkło-papier – 
makulatura. Na przykład Wzgórze Mickiewicza nie ma miejsca na selektywną 
zbiórkę, bo nikt koło domu nie chce mieć tych pojemników, bo jest problem, że 
butelki wysypują i hałasują o 6 rano, budzą ludzi i każdy ten problem od siebie 
odpycha. Nie ma tych pojemników gdzie ustawić. Nie ma też takiej informacji, że 
jeśli te pojemniki stoją w pobliżu innych osiedli, to mogą tam ten surowiec 
wrzucać, bo to są wspólne pojemniki wszystkich mieszkańców, a nie tylko danego 
osiedla, tak.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz 
Panie Przewodniczący, bo rzeczywiście temat, tej selektywnej zbiórki odpadów 
jest tematem bardzo gorącym. Tu chciałam też zapytać Pana Prezydenta i Pana 
Dyrektora, bo Pan Dyrektor tak zawsze stanowczo mówi, że to jest obowiązek 
właściciela nieruchomości. I prawda, bo takie są przepisy ustawowe, natomiast też 
myślę, że to jest interesem naszej gminy, żeby rzeczywiście jak najwięcej tego 
sortowania było. Czy przy okazji tej reformy myślicie Państwo o tym, żeby tzw., 
jak Pan Prezydent mówi dzwony, żeby te pojemniki żółte, zielone, niebieskie, 
chyba też białe, czy one tylko mogą, bo tam, gdzie jest teren gminy, to ok. można 
je postawić bez większego kłopotu, chyba, że tam któryś mieszkaniec się 
zdenerwuje, że rzeczywiście blisko okna ma, i się zdenerwuje, gdy o 6 rano mu 
butelkami dzwonią, ale tam gdzie nie ma terenu gminy, czy Państwo myślicie o 
tym, żeby jednak podjąć rozmowę z zarządcami, czy to nieruchomości, czy z 
właścicielami tych terenów, czy ze spółdzielniami, żeby ilość tych pojemników 
jeszcze zwiększyć do sortowania? 
 
Pan Piotr Grzelak, Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Dziękuję za to pytanie. Szkło u nas w domu to jest jeden z elementów tak 
naprawdę działań, które w tej chwili chcemy podjąć, żeby te poziomy odzysków 
uzyskać. Drugi element, to są dzwony, a trzeci element to jest wzmocnienie 
działań edukacyjnych. Wracając do dzwonów, czyli właśnie tej fakultatywnej 
segregacji odpadów, które to pojemniki wystawia Zakład Utylizacyjny, i 
mieszkańcy, którzy chcą być bardziej ekologiczni chcą realizować. 
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Rzutem chyba na taśmę w zeszłej kadencji, chyba na ostatniej sesji zmniejszyliśmy 
opłaty za zajęcie pasa drogowego, za symboliczną kwotę w tej chwili są stawiane 
te pojemniki. 
 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Jeden grosz za m2. 
 
Pan Piotr Grzelak, Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Tak, żeby można te dzwony stawiać w pasach drogowych, bo wcześniej było to 
drogie i nieefektywne. Więc, rzeczywiście od uruchomienia systemu, tak jak 
zakładaliśmy, że podwoimy liczbę dzwonów, no musimy ten proces przyspieszyć, bo 
to rzeczywiście zbyt wolno idzie, i rzeczywiście podstawowym problemem jest 
znalezienie lokalizacji, dlatego, że mieszkańcy często też oprotestowują, nie chcą 
mieć tych dzwonów bezpośrednio przy nieruchomości. 
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz 
Ale, czy to jest jeszcze tak, że szkło będzie w ramach obowiązkowej segregacji, 
czyli te pojemniki będą, to będą dzwony, czy to będą inne pojemniki? 
 
Pan Piotr Grzelak, Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
W wiacie śmietnikowej, jeżeli mówimy o nieruchomościach wielorodzinnych, będą 
trzy rodzaje pojemników, pojemniki na mokre, pojemniki na suche i pojemnik na 
szkło. Natomiast t nie oznacza, że np. obok, albo gdzieś dalej będą dzwony, gdzie 
będzie można wyselekcjonować szkło białe i kolorowe, plastik, papier, no i 
oczywiście do tego chcemy zachęcać mieszkańców. Ale będzie to fakultatywne, nie 
będzie to przedmiot obowiązku związanego z deklaracją śmieciową. 
 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 

To, o czym Pani Radna mówiła bardzo dobrze widać w niektórych spółdzielniach 
mieszkaniowych, np. Orunia Górna, gdzie ludzie chcą, namawiają zarządy, gdzie z 
kolei zarządy zgłaszają do Zakładu Utylizacyjnego konkretne miejsca na 
postawienie zestawu. Chcę przez to powiedzieć, że musimy przez edukację dojść 
do mieszkańca, a mieszkaniec do swoich zarządów, zarządców bądź innych osób, 
które są zobowiązane, wymagać od nich, aby przyjmowały od Zakładu 
Utylizacyjnego te dzwony, bo inaczej się nie da. Nie da się na siłę wprowadzić 
dzwonu, bo on będzie pusty. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dzisiaj byliśmy na konferencji prasowej, otóż edukację powinno się zacząć już w 
szkołach, od maleńkiego trzeba edukować, bo niektórych dorosłych już się nie da 
niestety wyedukować. Proszę, głos ma pani Makowska. 
 
Pani Lidia Makowska, przewodnicząca Zarządu Dzielnicy Wrzeszcz Górny 
Pan Prezydent Grzelak mówił, że dokonaliście oceny systemu. Czy jest jeszcze 
jakaś szansa, żeby np. do tej oceny zaprosić mieszkańców, bo my na pewno mamy 
kilkadziesiąt zgłoszeń od wspólnot mieszkaniowych, że jest za dużo pojemników, 
albo za mało pojemników. To są bardzo konkretne, praktyczne dla Państwa 
informacje, to też pytanie do Pana Dyrektora Skurasa. W jaki sposób się można 
włączyć? 
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Przewodniczący Piotr Dzik 
Pani Makowska. Uważam, żeby Pani zebrała te wszystkie informacje, macie dużo 
czasu, ile i gdzie brakuje pojemników. 
 
Pani Lidia Makowska, przewodnicząca Zarządu Dzielnicy Wrzeszcz Górny 
Ja bym chciała, aby Pan Dyrektor Skuras mi powiedział, w jaki sposób mamy to 
zrobić systemowo. 
 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Jest to oczywiście możliwe. Zarząd Dróg i Zieleni jest w stanie spotkać się z 
Radami Dzielnic, oczywiście nie wszystkimi, bo to jest masa ludzi, ale osobami, 
które się zajmują w radach dzielnic tą problematyką i wymienić pogląd na temat 
mankamentów funkcjonowania systemu. 
 
Pani Lidia Makowska, przewodnicząca Zarządu Dzielnicy Wrzeszcz Górny 
Jak i kiedy mamy to zrobić. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Pani Makowska. W tej chwili mówimy o projekcie uchwały w sprawie regulaminu. 
Proszę zebrać informacje, gdzie i ile trzeba pojemników, zwróci się do naszej 
Komisji, bo to będzie bardzo cenna wiadomość, że we Wrzeszczu brakuje 
pojemników u Kowalskiego, u Jabłońskiego i u Dzika. I my, jako Komisja złożymy 
wniosek, poprosimy Pana Dyrektora o uzupełnienie tych nieruchomości w 
pojemniki. A kompleksowo uważam, że te sprawy powinni zgłaszać zarządcy 
nieruchomości i prezesi spółdzielni. 
  
Pani Lidia Makowska, przewodnicząca Zarządu Dzielnicy Wrzeszcz Górny 
Rozumiem, że nie wyznaczacie Państwo jakiejś takiej ścieżki, trzeba indywidualnie 
z Zarządem Dróg i Zieleni, tak? 
 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Tak. Nie ma innej ścieżki, bo to ZDiZ prowadzi Biuro Obsługi Klienta. Czyli tam do 
niego trafiają wszyscy zainteresowani z całego miasta. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Proszę, głos ma Pan Radny Kazimierz Koralewski 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Panie Prezydencie. Nasuwa mi się, może taka konkluzja, że te zmiany to jest krok 
w stronę tej selekcji szkła, ale nie ma przymusu. Nie ma też jakiegoś wabika 
finansowego do tego. Do tej pory funkcjonuje hasło segregujesz - oszczędzasz. To 
jest jakaś motywacja, a w przypadku tego szkła, no to będzie tak jak tutaj było 
powiedziane, że ten pojemnik stanie, gdy jest miejsce wewnątrz wiaty, czy to 
będą te dzwony …. 
 
Pan Piotr Grzelak, Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Inaczej. Będą i we wiacie pojemniki i tam będzie na szkło mieszane i oprócz wiaty 
będą dzwony podstawiane. 
Przewodniczący Piotr Dzik 
A w domkach jednorodzinnych na szkło będą worki. 
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Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Dobrze. Jeżeli ta segregacja nie wpisze się w ten, powiedzmy warunek segregujesz- 
oszczędzasz, to nie będzie efektu. 
 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Ale wpisuje się, bo jeżeli teraz przy wprowadzeniu obowiązku segregacji szkła, nie 
będzie się segregować szkła, to opłata będzie 76 groszy. 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Czyli będzie jak za niesegregowane po prostu. 
 
Pan Piotr Grzelak, Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Dokładnie. Dzisiaj obowiązkiem segregacji jest mokre, suche. A w przyszłym roku 
obowiązkiem segregacji będzie: mokre, suche, szkło. I jeżeli ten obowiązek nie 
będzie dotrzymany, to będzie pełna opłata za śmieci. 

 
Wiceprzewodniczący Grzegorz Strzelczyk 
Chciałam Radnemu Koralewskiemu uzupełnić. Właśnie cała filozofia reformy 
śmieciowej, tzw. reformy śmieciowej polegała na tym, że nie ma bonusów dla 
tych, którzy coś robią w domu dobrze, tylko jest kara dla tych, którzy czegoś nie 
realizują. I brniemy dalej w tą samą stronę. 
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz 
Trochę cieszę się, że Pan Radny Strzelczyk poruszył temat opłat w nawiązaniu do 
wypowiedzi Pana Radnego Koralewskiego, bo ja rozumiem Panie Prezydencie, czy 
to będzie taka sama opłata, jak ktoś będzie segregował i nie segregował, czy 
będzie jednak zróżnicowana? 
 
Pan Piotr Grzelak, Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Nie, no dzisiaj mamy zróżnicowanie, i na dzisiaj nic nie zmienia. Oczywiście po 
przetargach zobaczymy… 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Przepraszam bardzo. Dzisiaj nie mówimy o cenach, to nie jest ten temat. Dzisiaj 
mówimy o regulaminie czystości, a tam nie ma cen, zagłębiamy się w innym 
temacie. Nie ma więcej głosów w dyskusji, przechodzimy do głosowania. 
 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta 
Gdańska – druk nr 128.   
 
 
Głosowanie 
Komisja 7 głosami za - jednogłośnie - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały, bez poprawek - zawarty w druku nr 128. Opinia 
Nr 5-3/39/27/2015 
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PUNKT – 4.2. 
Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie szczegółowego 
sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w 
zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi – druk nr 129. Oryginał projektu uchwały - druk nr 129 
stanowi załącznik do protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 26 lutego 2015 roku. 
Sprawa: BRMG - S.0006.129.2015 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Projekt uchwały został zreferowany i dyskusja odbyła się w punkcie 4.1. 
Przechodzimy do głosowania. 
 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 
zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela 
nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi – druk nr 129. 
 
Głosowanie 
Komisja 6 głosami za, przy 0 glosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się - 
przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, bez 
poprawek - zawarty w druku nr 129. Opinia Nr 5-3/40/28/2015 

 
PUNKT – 5 

Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie uregulowania stanu 
prawnego lokalu przy ul. Kolonia Jordana 39A w Gdańsku. Pismo WGK-
II.7123.1.16.2014.AW.40324 z dnia 10.02.2015r. wraz z raportem stanowi załącznik 
nr 4 do protokołu. 
Przestawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
Anonimizacja danych osób fizycznych zgodnie z ustawą z 29.08.97r. o 
ochronie danych osobowych: Dz. U. 1997 Nr 133 poz. 883 z późniejszymi 
zmianami. 
 

PUNKT – 6 
Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie uregulowania stanu 
prawnego lokalu przy ul. Łużyckiej 23 w Gdańsku. Pismo WGK-II.7123.1.4.2015.AW. 
48069 z dnia 17.02.2015r. wraz z raportem stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
Przestawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
Anonimizacja danych osób fizycznych zgodnie z ustawą z 29.08.97r. o 
ochronie danych osobowych: Dz. U. 1997 Nr 133 poz. 883 z późniejszymi 
zmianami. 
 
 

PUNKT – 7 
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Rozpatrzenie i zaopiniowanie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia 
zgody na dalsze użyczenie lokalu użytkowego, położonego przy ul. Miszewskiego 17 w 
Gdańsku dla Stowarzyszenia Współpracy Kobiet NEWW – na okres do 5 lat. Pismo WGK-
II.7152.1.13.2015.MZ. 41877 z dnia 10.02.2015r. stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
Przestawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Sprawą zajmowaliśmy się na poprzednim posiedzeniu Komisji. Do Komisji zostały 
skierowane pisma przez: Stowarzyszenie Współpracy Kobiet NEWW z poparciem 
Przewodniczącej Rady Dzielnicy Wrzeszcz Górny, pismo stanowi załącznik nr 7 do 
protokołu. Zwróciły się również do Komisji Trójmiejskie Organizacje Społeczne z 
poparciem wniosku NEWW. Pismo stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  
Proszę Pana Prezydenta o zreferowanie wniosku. 
 
Pan Piotr Grzelak, Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Szanowni państwo. Chcielibyśmy ponownie zwrócić się o użyczenie lokalu przy ul. 
Miszewskiego 17 dla Stowarzyszenia Współpracy Kobiet NEWW. Stowarzyszenie już 
od wielu lat działa, dokładnie od 1999 roku. Pełni funkcje Międzynarodowego 
Sekretariatu Wschodnio -Zachodniej Sieci Współpracy Kobiet. Koordynuje sieć 
informacji kobiecej NEWW On line. Stowarzyszenie jest aktywne, prowadzi wiele 
projektów. Pani Małgorzata Tarasiewicz też jest przedstawicielką Gdańska w 
Związku Miast Bałtyckich, też bardzo aktywnie pracuje w tym Związku i widzimy, 
że użyczenie tego lokalu w tym konkretnym przypadku jest wskazane. Bardzo 
prosimy o pozytywną opinię. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Głos oddaję Panu Radnemu Grzegorzowi Strzelczykowi. 
 
Wiceprzewodniczący Grzegorz Strzelczyk 
Działalność tej organizacji, bądź poszczególne elementy tej działalności są 
subsydiowane przez podmioty zewnętrzne? 
 
Pani Małgorzata Tarasiewicz, Prezes Stowarzyszenia Współpracy Kobiet NEWW 
Korzystamy z dotacji różnych fundacji również, nie tylko z grantów z Urzędu 
Miasta. Na przykład z Fundacji Batorego. W tej chwili mamy dotację, dzięki której 
realizujemy program pomocy dla imigrantek. Są to porady prawne i psychologiczne 
dla imigrantek z Ukrainy głownie. Mamy też konsultantkę ds. romskich. To też jest 
finansowane przez fundację Batorego. Po prostu zawsze staramy się pozyskiwać w 
miarę możliwości wszystkie granty, które są możliwe według właściwości naszego 
działania. Dostaliśmy granty z Urzędu Miasta w wysokości 13 tysięcy złotych, tj. 
kontynuacja porad prawnych i psychologicznych, które prowadzimy dla kobiet – 
ofiar przemocy domowej. To są już właściwie te dwa główne programy w tej 
chwili. 
 
Wiceprzewodniczący Grzegorz Strzelczyk 
Czy bierzecie Państwo udział w programach, powiedzmy kontynuowanych 
programów międzynarodowych przez organizacje inne niż Państwa, czy 
występujecie, jako podmiot samodzielny realizujący tylko i wyłącznie swoją 
statutową działalność? 

 
Pani Małgorzata Tarasiewicz, Prezes Stowarzyszenia Współpracy Kobiet NEWW 
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Nawet, jeżeli współpracujemy z organizacjami, takimi jak Europejskie Lobby 
Kobiet. Jestem w zarządzie tej organizacji i na przykład tutaj Pan Prezydent 
wspomniał w Związku Miast Bałtyckich, w Komisji ds. Równego Statusu Kobiet i 
Mężczyzn, to zawsze realizujemy tylko i wyłącznie swoją działalność statutową, 
dlatego, że nigdy w życiu nie wykroczyłybyśmy poza to, co jest w naszym statucie. 
Ale oczywiście współpracujemy z podmiotami, tak jak mówię Europejskim Lobby 
Kobiet.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję. Pani Radna Anna Kołakowska 
 
Radna Anna Kołakowska, członek Komisji. 
Proszę Państwa. Ja dzisiaj byłam w ramach dyżuru u starszego Pana, po trzech 
zawałach, ma 80 lat, który żyje w noże, i płaci 12 złotych czynszu za m2, w lokalu o 
powierzchni 16 m2. Wiem, że korporacje studenckie, które zajmują się rozwojem 
moralnym, duchowym i intelektualnym człowieka płacą bez zniżek oczywiście 4 zł. 
za m2 lokalu. Tu mówimy o wybitnie niskiej stawce, podczas, gdy wszyscy 
Gdańszczanie jednak płacimy powyżej 10 złotych za m2.  
 
Natomiast musimy sobie zdawać sprawę z tego, że obniżenie tej stawki czynszu 
dotyczy organizacji, która stać na to, żeby organizować konferencje w Warszawie 
dwudniowe i opłacać uczestnikom tych konferencji zarówno dojazd, jak i pobyt w 
Warszawie, i to nie, dlatego, że to ta organizacja tę konferencję zorganizowała. 
Jest to organizacja, która na swoich stronach pisze, że otrzymuje dofinansowanie 
ze Stanów Zjednoczonych, a sama dofinansowuje członkinie tej samej organizacji 
na Bałkanach, czy w krajach byłego Związku Radzieckiego. Organizacja np. Pro 
Life, oni nie mają takiego wsparcia, nie otrzymują takiego wsparcia, więc nie jest 
to równe traktowanie. Ponadto Panie informują, ze przeprowadzają wspólne 
przedsięwzięcia z Fundacją im Róży Luksemburg, a ta z kolei jest finansowana i to 
w znaczącym stopniu przez niemiecką marksistowską partię, więc pieniędzy tym 
Paniom nie brakuje. Jest jeszcze kwestia oczywiście, nie wszystkich Państwa to 
interesuje, natomiast niektóre z nas na pewno, że jest to organizacja, która jawnie 
promuje homoseksualizm, związki partnerskie, o czym Panie piszą wprost nie 
ukrywając tego. Finansują trzy książki. Jedną książkę Panie same wydały, zdaje się 
„Nasze ciała, nasze życie”, która jest właśnie promocją homoseksualizmu, a tutaj 
dotyczy lesbijek, promocją związków jednopłciowych, wychowania i adoptowania 
dzieci przez homoseksualistów, a przy tym np. w ubiegłym roku z moralnego punktu 
widzenia dla wielu z Państwa nie będzie to obojętne. Niektórzy z Państwa się nie 
zgodzą. Niemniej jednak jest to decyzja, nie pozostawiamy sumienia w domu, tylko 
przychodzimy tutaj z tym, co jest w naszym przekonaniu głębokim, bo mielibyśmy 
schizofrenię, gdybyśmy nasze sumienia zostawiali gdzieś poza drzwiami rady 
miasta. Organizacja ta współorganizowała w ubiegłym roku Manifę i warsztaty pod 
np. hasłami ustanowić małżeństwa dla osób tej samej płci, zalegalizować związki 
partnerskie, refundować korektę płci dla osób trans płciowych, i wiele takich 
innych, więc myślę, że dla niektórych z Państwa te informacje może są nieważne, 
ale z całą pewnością nie wszyscy będą chcieli poprzeć wniosek, żeby tę organizację 
w jakiś sposób współfinansować. 
  
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Uważam, że Komisja jest taką autonomiczną jednostką Rady Miasta Gdańska i w 
drodze głosowania decyduje o tym, czy lokal użytkowy będzie użyczony czy nie. 
Użyczenie, to nie jest obowiązek, to jest jakiś zysk, przywilej dla różnych 
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organizacji. Każdy radny musi rozważyć, czy taki wniosek może poprzeć. 
Oczywiście to musi dotyczyć każdej organizacji, która taki lokal chce użytkować, w 
tych przypadkach, które my rozpatrujemy w trybie użyczenia. Rozumiem, więc, że 
Komisja może taki wniosek zaopiniować pozytywnie lub też nie. Jest to wola po 
prostu radnych, bez względu na to, jakimi argumentami kierują się radni. 
 
Pan Piotr Grzelak, Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
W 100% zgadzam się z Panem Radnym Koralewskim. Nie będę wchodził w 
szczegółową polemikę z Panią Radną, bo jakby nie chcę dyskutować, bo Pani Radna 
ma swoje sumienie i ma Pani autonomię decydowania podczas głosowania. Tylko 
zwróciłem uwagę na to, że to jest organizacja bardzo aktywna i realizująca ważne 
projekty dla miasta. I nie chciałbym żyć w mieście, w którym moglibyśmy 
decydować o tym, jak mają myśleć nasi mieszkańcy. Jeżeli mieszkańcy są aktywni, 
chcą realizować pewne funkcje, które są przydatne społecznie, to tylko tyle, że im 
to umożliwimy. 
 
 
 
Radny Wojciech Stybor, członek Komisji 
Generalnie, podczas ostatniego głosowania wyraziłem swoją wątpliwość, co do 
jakby użyczenia tej organizacji tego lokalu, ale w międzyczasie miałem okazję się 
spotkać z Małgorzatą Tarasiewicz. Mieliśmy dużo czasu na spokojną rozmowę, 
wymianę poglądów, wymianę myśli. Myślę, że albo ustalamy od samego początku, 
że na przykład organizacje pożytku publicznego, bez względu na to, jakim duchem 
się kierują, i jeżeli jest to organizacja pożytku publicznego mamy taką zasadę, że 
wspieramy takie organizacje w naszym mieście, albo tworzymy coś nowego i 
zaczynamy od początku dyskusję. Myślę, że dyskusja ideologiczna na poziomie 
najmu lokalu jest niepotrzebna jednak i myślę, że możemy taką dyskusję jak 
najbardziej toczyć na poziomie nieco wyższym, a nie na poziomie najmu lokalu. 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo.  
 
Radna Anna Kołakowska, członek Komisji 
Nie będziemy tu dyskutowali o ideologii, nie jest tu oczywiście miejsce, to jednak 
w związku tym chcę nawiązać do projektu likwidacji, a w najlepszym razie 
ograniczenia możliwości działalności poradni psychologiczno-pedagogicznych, które 
w doskonałym stopniu jakby wspierają rodziny, wspierają… 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
To nie jest wypowiedź na temat, takiego punktu tu nie mamy, o którym Pani Radna 
mówi. 
 
Radna Anna Kołakowska, członek Komisji 
Ale chwileczkę. Wystarczy logicznie pomyśleć, prawda? Zabieramy jednym, 
zabieramy pieniądze instytucjom, które świetnie się sprawdzają w środowisku i na 
te instytucje nie ma pieniędzy, tu się szuka oszczędności, a tutaj mamy wspierać 
organizację …. 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Pani Radna, czy widziała Pani w porządku obrad na sesji, że będą likwidować, czy 
ograniczać poradnie psychologiczno-pedagogiczne? 
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Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Nie ma już tego projektu w porządku sesji. 
 
Radna Anna Kołakowska, członek Komisji 
Nie szkodzi, ale problem był. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
W poradniach był taki problem, że zamiast czterech dyrektorów ma być jeden, taki 
był problem. 
 
Radna Anna Kołakowska, członek Komisji 
Ad vocem. Jestem nauczycielem i wiem jak działają poradnie, jeśli się likwiduje 
poradnie, a jest to kwestia wydatków publicznych pieniędzy na rzeczy rzeczywiście 
pożyteczne. Tylko nawiązuję do efektu ekonomicznego, wystarczy jakąś ciągłość 
zachować, ja tylko mówię o rachunku ekonomicznym. 
 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Ja tylko z apelem do Pana Przewodniczącego. Nie zabraniajmy Pani Radnej Annie 
Kołakowskiej argumentowania, bo mówi o tym w kategorii argumentu. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Rozumiem, ale my w porządku obrad nie mamy dzisiaj poradni psychologicznych, 
nie mamy tego druku uchwały. 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Nie chcę się tu zacietrzewiać absolutnie. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Ja się nie zacietrzewiam. 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Rozumiem to w ten sposób, tak to traktuję, i zupełnie spokojnie.  
Zdaję sobie sprawę, że wynik powiedzmy głosowania Komisji należy przyjąć i Pan 
Prezydent go przyjmie, cóż możemy zrobić? 
 
Pani Małgorzata Tarasiewicz, Prezes Stowarzyszenia Współpracy Kobiet NEWW 
Chciałam powiedzieć, że my jesteśmy organizacją pożytku publicznego, decyduje 
Ministerstwo Pracy i to nie jest tak, że każda organizacja może taki status mieć. My 
musimy, co roku wykazywać się odpowiednią działalnością, sprawozdawczością 
itd., więc jest to pewien przywilej, i ustawowo organizacje pożytku publicznego 
mają zagwarantowaną możliwość korzystania właśnie z takich przywilejów 
użyczenia lokalu. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Przechodzimy do głosowania. 
 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 



23 
 

Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie wniosku Prezydenta 
Miasta Gdańska w sprawie dalszego użyczenia na okres do 5 lat lokalu 
użytkowego o powierzchni 121,91 m2 z przeznaczeniem na siedzibę i realizację 
celów statutowych dla Stowarzyszenia Współpracy Kobiet NEWW.   

 
Głosowanie:   
Komisja 4 głosami za, przy 3 głosach przeciwnych i 0 głosach wstrzymujących się 
- pozytywnie zaopiniowała wniosek w sprawie dalszego użyczenia na okres do 5 
lat lokalu użytkowego o powierzchni 121,91 m2 z przeznaczeniem na siedzibę i 
realizację celów statutowych dla Stowarzyszenia Współpracy Kobiet NEWW. 
Opinia Nr 5-3/43/31/2015 
 

 
 
 
 
 

PUNKT – 8 
Rozpatrzenie i zaopiniowanie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia 
zgody na dalsze użyczenie komunalnych lokali użytkowych, położonych przy ul. 
Turystycznej 28 i ul. Ugory 9 w Gdańsku dla Komendy Wojewódzkiej Policji – na okres 
do 3 lat, w okresie od 01 kwietnia 2015 roku do dnia 31 grudnia 2018 roku. Pismo 
WGK-II.7150.1.5.2015.BW. 29695 z dnia 30.01.2015r. stanowi załącznik nr 9 do 
protokołu. 
Przestawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

Pan Piotr Grzelak, Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Zreferował przedmiotowy wniosek. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Nie ma głosów w dyskusji, przechodzimy do głosowania.  
 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie wniosku Prezydenta 
Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia zgody na dalsze użyczenie komunalnych lokali 
użytkowych, położonych przy ul. Turystycznej 28 i ul. Ugory 9 w Gdańsku dla Komendy 
Wojewódzkiej Policji – na okres do 3 lat, w okresie od 01 kwietnia 2015 roku do dnia 
31 grudnia 2018 roku. 

 
Głosowanie:   
Komisja 7 głosami za- jednogłośnie - pozytywnie zaopiniowała wniosek w 
sprawie dalszego użyczenia na okres od 01 kwietnia 2015 roku do 31 grudnia 
2018 roku lokali użytkowych, zlokalizowanych przy ul. Turystycznej 28 o pow. 
71,86 m2 i ul. Ugory 9 o pow. 493,61 m2 dla Komendy Wojewódzkiej Policji w 
Gdańsku. Opinia Nr 5-3/44/32/2015 

 
PUNKT – 9 
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Rozpatrzenie i zaopiniowanie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia 
zgody na dalsze użyczenie komunalnych lokali użytkowych, położonych przy ul. 
Stryjewskiego 25, Turystycznej 3, Racławickiej 17 i Powstańców Warszawskich 25 w 
Gdańsku dla Gdańskiego Archipelagu Kultury – na okres do 5 lat. Pismo WGK-
II.7152.1.10.2015.MZ. 38261 z dnia 06.02.2015r. stanowi załącznik nr 10 do 
protokołu. 
Przestawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

Pan Piotr Grzelak, Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Zreferował przedmiotowy wniosek. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Czy są głosy w dyskusji. 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
I tutaj się rodzi pytanie Panie Przewodniczący, jaka to będzie polityka? 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Jest to dom kultury przeniesiony z Suchanina na ul. Powstańców Warszawskich. 
 
Wiceprzewodniczący Grzegorz Strzelczyk 
A te inne lokalizacje. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
To są też domy kultury, tylko w innych lokalizacjach, innych dzielnicach miasta. 
 
Pan Piotr Grzelak, Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Gdański Archipelag Kultury działa w oparciu właśnie o takie swoje delegatury, czyli 
mówimy o dwóch lokalach przy …. 

 
Wiceprzewodniczący Grzegorz Strzelczyk 
Czyli to jest przedłużenie użyczenia? 

 
Pan Piotr Grzelak, Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Tak. To jest przedłużenie użyczenia. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Ostatnio byliśmy na Mikołaju na Powstańców Warszawskich, organizowane przez 
Stowarzyszenie Nasze Siedlce i Stowarzyszenie Dla Siedlec i to było właśnie w tym 
domu kultury. Odbywają się tam też różne koncerty, kabarety, a to jest dom 
kultury, który kiedyś był na Trzech Lipach, gdzie powstał Park Technologiczny. 
Przechodzimy do głosowania.  

Ustalenia: Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie wniosku 
Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie dalszego użyczenia na okres do 5 lat 
lokali użytkowych, zlokalizowanych przy ul. Stryjewskiego, o pow. użytkowej 
633,80 m2, ul. Turystycznej o pow. użytkowej 264,47m2, ul. Racławickiej 17 o 
pow. 633,80 m2, ul. Powstańców Warszawskich - dla Gdańskiego Archipelagu 
Kultury w Gdańsku. 
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Głosowanie:   
Komisja 7 głosami za - jednogłośnie- pozytywnie zaopiniowała wniosek w sprawie 
dalszego użyczenia na okres do 5 lat lokali użytkowych, zlokalizowanych przy ul. 
Stryjewskiego, o pow. użytkowej 633,80 m2, ul. Turystycznej o pow. użytkowej 
264,47m2, ul. Racławickiej 17 o pow. 633,80 m2, ul. Powstańców Warszawskich - 
dla Gdańskiego Archipelagu Kultury w Gdańsku. Opinia Nr 5-3/45/33/2015 
 

 
PUNKT – 9.1. 

Rozpatrzenie i zaopiniowanie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie 
dalszego użyczenia lokalu użytkowego położonego przy Al. Wojska Polskiego 
8/10-12 z przeznaczeniem na siedzibę Fundacji Familijny Poznań-Oddziału 
Pomorskiego Familijny Gdańsk. Pismo WGK.II.7152.1.14.2015.MZ.50489 z dnia 
19 lutego 2015r. stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
Przestawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
Pan Piotr Grzelak, Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Zreferował przedmiotowy wniosek. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Czy są pytania. 
 
Radna Anna Kołakowska, członek Komisji 

Zapoznałam się. Jest to bardzo pozytywna organizacja. 
 
Wiceprzewodniczący Grzegorz Strzelczyk 
Czy możemy dowiedzieć się coś więcej o tej organizacji? 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Nie wiemy, co w Gdańsku robią. 
 

Pan Piotr Grzelak, Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Po pierwsze. Mają szkołę na Rudnikach, którą uratowali, dlatego, że była zbyt mała 
i można było ją przekazać i wbrew pozorom zwiększają rekrutację. Rozmawialiśmy 
z radą dzielnicy Rudniki i oni są bardzo zadowoleni ze współpracy z tą szkołą, bo 
jest aktywna w dzielnicy. Tak naprawdę, gdyby nie było Familijnego Poznania na 
Rudnikach, to prawdopodobnie musielibyśmy tą szkołę zlikwidować. 
 
Wiceprzewodniczący Grzegorz Strzelczyk 
Przegrali Kokoszki. 
 
Pan Piotr Grzelak, Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Tak przegrali. Tam był przetarg 
 
Wiceprzewodniczący Grzegorz Strzelczyk 
Mam taką informację, że Familijny Poznań też jest zainteresowany jakby 
przejęciem w tej nowej formule Pałacu Młodzieży, prowadzeniem działalności 
Pałacu Młodzieży. Czy coś o tym wiemy? 
 

Pan Piotr Grzelak, Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Proszę rozmawiać z Prezydentem Kowalczukiem.  
 

Wiceprzewodniczący Grzegorz Strzelczyk 
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Dziękuję, zapytam. Co robią na dzień dzisiejszy w tym lokalu? 
 

Pan Piotr Grzelak, Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Prowadzą bezpłatną poradnię prawną a obecnie też zamierzają prowadzić poradnię 
psychologiczno-pedagogiczną dla dzieci i młodzieży. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Nie ma głosów w dyskusji, przechodzimy do głosowania.  
 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie wniosku Prezydenta 
Miasta Gdańska w sprawie dalszego użyczenia lokalu użytkowego położonego 
przy Al. Wojska Polskiego 8/10-12 z przeznaczeniem na siedzibę Fundacji 
Familijny Poznań-Oddziału Pomorskiego Familijny Gdańsk. 

 
 
Głosowanie:   
Komisja 7 głosami za – jednogłośnie przyjęła i pozytywnie zaopiniowała wniosek w 
sprawie dalszego użyczenia na okres do 5 lat lokalu użytkowego, zlokalizowanego 
przy Al. Wojska Polskiego 8/10-12 o pow. 97,80 m2 - na rzecz Fundacji Familijny 
Poznań - Oddział Pomorski Familijny Gdańsk. Opinia Nr 5-3/46/34/2015 
 

 
PUNKT – 9.2. 

Rozpatrzenie i zaopiniowanie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie 
zmiany po stronie najemcy w obowiązującej umowie najmu polegającej na 
zmianie podmiotu pod nazwą Firma Handlowo-Usługowa „PONTI” s.c. firmą 
pod nazwą PONTI Spółka Jawna Jabłoński. Pismo 
WGK.II.7152.1.19.2015.MZ.53789 z dnia 24 lutego 2015r. stanowi załącznik nr 
12 do protokołu. 
Przestawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
Pan Piotr Grzelak, Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Zreferował przedmiotowy wniosek. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Tutaj się zmienia tylko forma spółki. Jest spółka cywilna i zmienia się na spółkę jawną. Nie 
ma głosów w dyskusji, przechodzimy do głosowania. 

 
Ustalenia: Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 

Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie wniosku Prezydenta 
Miasta Gdańska w sprawie zmiany po stronie najemcy w obowiązującej umowie 
najmu polegającej na zmianie podmiotu pod nazwą Firma Handlowo-Usługowa 
„PONTI” s.c. Firmą pod nazwą PONTI Spółka Jawna Jabłoński. 

 
Głosowanie:  
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Komisja 7 głosami za – jednogłośnie przyjęła i pozytywnie zaopiniowała wniosek 
w sprawie zmiany po stronie najemcy w obowiązującej umowie najmu 
polegającej na zmianie podmiotu pod nazwą Firma Handlowo-Usługowa „PONTI” 
s.c. firmą pod nazwą PONTI Spółka Jawna Jabłoński. Opinia Nr 5-3/47/35/2015 
 
 
 

PUNKT – 10. 
Wytypowanie przedstawiciela Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej RMG do składu 
Komisji ds. Wyboru i Nadzoru Organizatora Jarmarku. Pismo 

BPPM.Sek.0010.1.2015.JM z dnia 29 stycznia 2015r. stanowi załącznik nr 13 do 
protokołu. 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Biuro Prezydenta ds. Promocji Miasta zwróciło się do Przewodniczącego Rady a 
Przewodniczący Rady skierował pismo m.in. do naszej Komisji o uzupełnienie 
składu Komisji ds. Wyboru i Nadzoru Organizatora Jarmarku o jednego 
przedstawiciela. Proszę o zgłaszanie kandydatów. 
 
Radny Wojciech Stybor, członek Komisji 
Zgłosił swoją kandydaturę. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik. 
Dziękuję. Nie ma więcej kandydatów. Przechodzimy do głosowania. 
 

Ustalenia Komisji: 
 
Przewodniczący Piotr Dzik. 
Kto z Państwa Radnych jest za wytypowaniem Pana Radnego Wojciecha Stybora 
do Komisji ds. Wyboru i Nadzoru Organizatora Jarmarku. 
 
Głosowanie: 
Komisja – 7 głosami za - jednogłośnie wytypowała Radnego Wojciecha Stybora do 
Komisji ds. Wyboru i Nadzoru Organizatora Jarmarku. Pismo BRMG - KPGiM-
III.0012.3-24.2015.EWD.55324 stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

 
PUNKT – 11. 

Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Pani Helena Chmielowiec, Dyrektor Kancelarii Prezydenta skierowała do mnie 
pismo o przesłanie sprawozdania za 2014 rok dot. udziału Gminy Miasta Gdańska w 
Związku Miast Nadwiślańskich. 
 
W piątek, tj. 27 lutego w Toruniu odbędzie się Walne Zebranie Członków Związku 
Miasta Nadwiślańskich. Gdańsk reprezentowany jest przez dwóch delegatów, 
przeze mnie i przez Pana Radnego Strzelczyka. Obydwaj jedziemy na to Walne 
Zebranie, na którym m.in. będzie przyjmowane sprawozdanie z działalności 
Związku w 2014 roku.  Zobowiązuję się, ż e ten dokument, czyli sprawozdanie 
przywieziemy i przekażemy do Kancelarii Prezydenta. 
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Porządek obrad został wyczerpany. Nie ma więcej spraw ze strony członków 
Komisji. Dziękuję bardzo za czynny udział w posiedzeniu. Zamykam posiedzenie.  
Na tym posiedzenie zostało zakończone – godz. 17:10. 
 
 

Przewodniczący 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej RMG 

 
Piotr Dzik  

Protokół sporządziła: 
 
Elżbieta Wajs-Deyck 
Pracownik Biura Rady Miasta Gdańska 


